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015/21: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Sak 22/21 vert trekt frå sakslista. Det vert orientert om investeringar og økonomi i straten av 

møtet. Orientering helsehus ver utsett til neste møte. Ellers ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 015/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent med endringar. 

 

016/21: Godkjenning av møteprotokoll frå 04.02.2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 11.02.2021: 

Handsaming: 

Framlegg om at saka vert utsett til neste FO møtet. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 013/21 Vedtak: 

Saka er utsett. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes 

 

FO- 016/21 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 



017/21: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 017/21 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

018/21: Gjennomføring og finansiering av E39 Oval rundkjøring , kommunal del  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret godkjenner finansiering av oval rundkjøring, kommunal del med 

prosjektramme på 20 200 000.  

Kommunestyret godkjenner budsjett for 2021 fordelt slik:  

Vatn:             8 100 000 kr eks mva  

Avlaup:       12 100 000 kr eks mva.  

Prosjektet vert finansiert av lånemidlar i 2021 og vert innarbeidd i investeringsoversynet per 1. 

tertial. Auken i 2021 blir løyst i økonomiplanperioden ved at midlene hentast innanfor 

gjeldande budsjettramme for vatn – og avløpsprosjekt i dei øvrige åra i økonomiplanen » 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 018/21 innstilling: 

«Kommunestyret godkjenner finansiering av oval rundkjøring, kommunal del med 

prosjektramme på 20 200 000.  

Kommunestyret godkjenner budsjett for 2021 fordelt slik:  

Vatn:             8 100 000 kr eks mva  

Avlaup:       12 100 000 kr eks mva.  

Prosjektet vert finansiert av lånemidlar i 2021 og vert innarbeidd i investeringsoversynet per 1. 

tertial. Auken i 2021 blir løyst i økonomiplanperioden ved at midlene hentast innanfor 

gjeldande budsjettramme for vatn – og avløpsprosjekt i dei øvrige åra i økonomiplanen » 

 

019/21: Tilleggsfinansiering - Prosjekt 34001 Nytt vassbehandlingsanlegg Hestdal 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret godkjenner ny totalramme for prosjektet på  85 400 000 kr eks mva. 

Kommunestyret godkjenner nytt budsjett for 2021 fordelt slik:  



Vatn:              29 967 353 kr eks mva   

Avlaup:           2 640 000 kr eks mva.» 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster, mot 3 (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-

Hansen-uavh. og M.Færø-uavh.) 

 

FO- 019/21 innstilling: 

«Kommunestyret godkjenner ny totalramme for prosjektet på  85 400 000 kr eks mva. 

Kommunestyret godkjenner nytt budsjett for 2021 fordelt slik:  

Vatn:             29 967 353 kr eks mva   

Avlaup:           2 640 000 kr eks mva.» 

 

020/21: Investeringsbudsjett 2020 – framdriftsjustering og rammejustering 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

1. Unytta investeringsmidlar i 2020 vert flytta til 2021 i samsvar med tabell 1 i 

saksutgreiinga. Investeringsbudsjettet for 2021 vert auka med 85,93 mill. kr knytt til 

dette. Auken vert finansiert av unytta lånemidlar og momsrefusjon som skissert i 

saksutgreiinga. 

2. Alversund skule har hatt høgare økonomisk framdrift i 2020 enn budsjettert og 

budsjettramma for 2021 for prosjekt 22001 Alversund skule vert redusert med 9,1 mill. 

kr jfr. tabell 2 i saksutgreiinga.  

3. Det vert lagt inn 560 000 kr på nytt prosjekt 30003 til kjøp av feiarbil i 

investeringsbudsjettet for 2021. Prosjektet vert finansiert med bruk av unytta 

lånemidlar og momsrefusjon. 

4. Investeringsramma til kjøp av tre nye brannbilar (prosjekt 33002) vert auka frå 13,9 

mill. kr til kr 18,5 mill. kr.  Auken vert finansiert med bruk av unytta lånemidlar og 

momsrefusjon. 

5. Det vert lagt inn 2 210 000 kr til nytt investeringsprosjekt 13007 til kjøp av utstyr knytt til 

NHLV, legetenesta og fysioterapitenesta i samband med innflytting i Helsehuset. 

Prosjektet vert finansiert med bruk av unytta lånemidlar og momsrefusjon. 

6. Prosjekt 36017 – Mjåtveitvegen (med bidrag frå Egil Danielsen Stiftelse) vert auka 

med  

6 350 000.  Auken vert finansiert med 4 020 000 kr i anleggsbidrag, 1 060 000 kr i bruk 

av unytta lånemidlar og med 1 270 000 kr i momsrefusjon. 

7. 1 500 000 kr vert flytta frå prosjekt 34053 Nystøltunet Fyllingsnes vatn til prosjekt 35016 

Nystøltunet Fyllingsnes avlaup. 

8. Som følgje av vedtakspunkt 1 – 7 aukar investeringsbudsjettet i 2021 med 90,55 mill. 



kr. Dette vert finansiert i samsvar med vedlegg 1, med 74,89 mill. kr i ubrukte 

lånemidlar frå tidlegare år,  11,39 mill. kr i momsrefusjon, 0,25 mill. kr i bruk av 

ubundne fond og 4,02 mill. kr i bruk av bundne fond. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FO- 020/21 innstilling: 

1. Unytta investeringsmidlar i 2020 vert flytta til 2021 i samsvar med tabell 1 i 

saksutgreiinga. Investeringsbudsjettet for 2021 vert auka med 85,93 mill. kr knytt til 

dette. Auken vert finansiert av unytta lånemidlar og momsrefusjon som skissert i 

saksutgreiinga. 

 

2. Alversund skule har hatt høgare økonomisk framdrift i 2020 enn budsjettert og 

budsjettramma for 2021 for prosjekt 22001 Alversund skule vert redusert med 9,1 mill. 

kr jfr. tabell 2 i saksutgreiinga.  

 

3. Det vert lagt inn 560 000 kr på nytt prosjekt 30003 til kjøp av feiarbil i 

investeringsbudsjettet for 2021. Prosjektet vert finansiert med bruk av unytta 

lånemidlar og momsrefusjon. 

 

4. Investeringsramma til kjøp av tre nye brannbilar (prosjekt 33002) vert auka frå 13,9 

mill. kr til kr 18,5 mill. kr.  Auken vert finansiert med bruk av unytta lånemidlar og 

momsrefusjon. 

 

5. Det vert lagt inn 2 210 000 kr til nytt investeringsprosjekt 13007 til kjøp av utstyr knytt til 

NHLV, legetenesta og fysioterapitenesta i samband med innflytting i Helsehuset. 

Prosjektet vert finansiert med bruk av unytta lånemidlar og momsrefusjon. 

 

6. Prosjekt 36017 – Mjåtveitvegen (med bidrag frå Egil Danielsen Stiftelse) vert auka med  

6 350 000.  Auken vert finansiert med 4 020 000 kr i anleggsbidrag, 1 060 000 kr i bruk 

av unytta lånemidlar og med 1 270 000 kr i momsrefusjon. 

 

7. 1 500 000 kr vert flytta frå prosjekt 34053 Nystøltunet Fyllingsnes vatn til prosjekt 35016 

Nystøltunet Fyllingsnes avlaup. 

 

8. Som følgje av vedtakspunkt 1 – 7 aukar investeringsbudsjettet i 2021 med 90,55 mill. kr. 

Dette vert finansiert i samsvar med vedlegg 1, med 74,89 mill. kr i ubrukte lånemidlar 

frå tidlegare år,  11,39 mill. kr i momsrefusjon, 0,25 mill. kr i bruk av ubundne fond og 

4,02 mill. kr i bruk av bundne fond. 

 

021/21: Handtering av tilbakeføring frå KLP 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtar alternativ 1. Tilbakeføringa frå KLP vert i sin heilskap nytta til å betale 

pensjonspremie i 2021. Den reduserte arbeidsgjevaravgifta i 2021 på 18,3 mill. kr vert 

innarbeidd i 1. tertialrapport. Dei økonomiske konsekvensane for 2022 – 2028 vert innarbeidd i 

økonomiplan 2022 – 2025. 

 

 



Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.:  

Beskrevet Basisalternativ blir nytta i saken. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Færø-

uavh.)  

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 021/21 innstilling: 

Kommunestyret vedtar alternativ 1. Tilbakeføringa frå KLP vert i sin heilskap nytta til å betale 

pensjonspremie i 2021. Den reduserte arbeidsgjevaravgifta i 2021 på 18,3 mill. kr vert 

innarbeidd i 1. tertialrapport. Dei økonomiske konsekvensane for 2022 – 2028 vert innarbeidd i 

økonomiplan 2022 – 2025. 

 

022/21: Universell utforma tilkomst til dagsturhytta i Byngja - finansiering 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek oppstart av prosjektet universell utforma tilkomst til dagsturhytta i 

Byngja med ein prosjektkostnad på 3,5 millionar. Det vert løyvd 615 000 kroner i kommunale 

midlar til tiltaket. 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Behandling: 

Saka går ut 

 

      

023/21: Pilotprosjekt - Vestlandets flytande litteraturhus - ny handsaming 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Formannskapet stiller seg positive til pilotprosjektet Vestlandet sitt flytande litteraturhus.  

 

Finansiering vert dekka av eksterne prosjektmidlar.  

 

Evalueringsrapport vert sendt utval for oppvekst, kunnskap og kultur og formannskapet etter 

at pilotprosjektet er avslutta 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Tillegg frå SP, AP, KRF og H ved T.Larsen-H: 

Formannskapet presiserer at at dette er eit pilotprosjekt for 2021 finansiert med eksterne 

midlar. Alver kommune kan ikkje garantere finansiering av vidare drift etter endt pilotprosjekt. 

 

Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 023/21 Vedtak: 

Formannskapet stiller seg positive til pilotprosjektet Vestlandet sitt flytande litteraturhus.  

Finansiering vert dekka av eksterne prosjektmidlar.  

Evalueringsrapport vert sendt utval for oppvekst, kunnskap og kultur og formannskapet etter 

at pilotprosjektet er avslutta 

Formannskapet presiserer at at dette er eit pilotprosjekt for 2021 finansiert med eksterne 

midlar. Alver kommune kan ikkje garantere finansiering av vidare drift etter endt pilotprosjekt 

 



024/21: Miljøløftet - prioritering av prosjekt til handlingsprogram 2022 – 2025 og lokale 

belønningsmidlar 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune sluttar seg til dei tilrådingane som er lagt fram i saka.  

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

Tilleggsframlegg frå SP, AP, KRF og H ved N.M.Aadland-H: 

Alver kommune ber om at snøggbåtsambandet mellom Bergen, Frekhaug og Knarvik 

(Nordhordlandsruta) blir lagt inn i takstsone A.  I tillegg må rutefrekvensen på dette 

sambandet aukast. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 024/21 Vedtak: 

Alver kommune sluttar seg til dei tilrådingane som er lagt fram i saka.  

Alver kommune ber om at snøggbåtsambandet mellom Bergen, Frekhaug og Knarvik 

(Nordhordlandsruta) blir lagt inn i takstsone A.  I tillegg må rutefrekvensen på dette 

sambandet aukast. 

 

025/21: Kulturminner i Alversund - løe og lemstove 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret ber rådmannen gjere følgande endringar i oppfølginga av bevaring av 

lemstova knytt til Alversund skule prosjektet. 

1)           Søke dispensasjon frå kravet om å gjenreise lemstova 

2)           Selje/gje vekk lemstova 

3)           Jobbe vidare med moglege løysingar for å bevare og nytte løa 

 

Kommunestyret vedtek å flytte 4,3 millionar kroner, opphaveleg avsett til å oppfylle 

rekkefølgjekrava innan kulturminnevern i områdeplan for Alversund, til prosjekt for løa på 

Nedre Alver. Dette føreset at det er gitt dispensasjon frå kravet om å gjenreise lemstova.  

 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.03.2021: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Inger Marie Jordal-prosjekleiar 

Rådmannen sitt famlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 010/21 uttale: 

     Ingen merknader. 

 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.03.2021: 

Handsaming: 

Fellesframlegg v/Malin Andvik-Krf: 

Endringsframlegg: 

Endring av punkt 3. Areal plan og miljø ber om at det kommer opp en egen sak på moglege 

løysningar for å bevare og nytte løa med nødvendige kostnadoverslag.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg med endringsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 



APM- 043/21 uttale: 

     Endring av punkt 3. Areal plan og miljø ber om at det kommer opp en egen sak på 

moglege løysningar for å bevare og nytte løa med nødvendige kostnadoverslag.  

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

Tilleggsframlegg frå N.Bognøy-AP: 

Kommunestyret viser til punkt 3 i framlegget frå rådmann og kommunestyret oppmodar 

rådmann om å vurdera vidt i mulige måtar å nytta og å visa fram løa for ålmenta. 

Kommunestyret ber også rådmann søke etter og vurdera mulighet for eksterne finansiering. 

 

-Kommunestyret oppmodar rådmann om å vurdera dialog med kreative miljø, td 

Arkitekthøgskule, kunsthøgskule, og relevante vernemynder, her under også nasjonale 

mynder i vidare arbeid med bevaring og utvikling av løa. 

 

-Kommunestyret ber om orienteringar undervegs i arbeidet. Orienteringane vert lagt fram for 

relevante hovudutvalg, formannskap og Alver kulturråd. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 025/21 innstilling: 

Kommunestyret ber rådmannen gjere følgande endringar i oppfølginga av bevaring av 

lemstova knytt til Alversund skule prosjektet. 

1)           Søke dispensasjon frå kravet om å gjenreise lemstova 

2)           Selje/gje vekk lemstova 

3)           Jobbe vidare med moglege løysingar for å bevare og nytte løa 

Kommunestyret vedtek å flytte 4,3 millionar kroner, opphaveleg avsett til å oppfylle 

rekkefølgjekrava innan kulturminnevern i områdeplan for Alversund, til prosjekt for løa på 

Nedre Alver. Dette føreset at det er gitt dispensasjon frå kravet om å gjenreise lemstova.  

Kommunestyret viser til punkt 3 i framlegget frå rådmann og kommunestyret oppmodar 

rådmann om å vurdera vidt i mulige måtar å nytta og å visa fram løa for ålmenta. 

Kommunestyret ber også rådmann søke etter og vurdera mulighet for eksterne finansiering. 

 

-Kommunestyret oppmodar rådmann om å vurdera dialog med kreative miljø, td 

Arkitekthøgskule, kunsthøgskule, og relevante vernemynder, her under også nasjonale 

mynder i vidare arbeid med bevaring og utvikling av løa. 

 

-Kommunestyret ber om orienteringar undervegs i arbeidet. Orienteringane vert lagt fram for 

relevante hovudutvalg, formannskap og Alver kulturråd. 

 

 

026/21: Medlemskap Klimapartnar Vestland  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021. Kostnader 

for 2022 blir arbeidd inn i budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg: 

I tråd med politisk styringsstruktur er det Utval for næringsutvikling og drift som tildeler midlar 



frå næringsfondet, og vil derfor vedta følgjande: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, og vedtar å 

bruka NOK 50 000,- frå næringsfondet til medlemskap i 2021, under føresetnad av at 

kommunestyret vedtar å søkja om medlemskap. 

 

Vidare ber utvalet formannskapet om å fremja følgjande innstilling til kommunestyret: 

“Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 

vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021. Kostnader for 2022 blir arbeidd inn i 

budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025.” 

 

Det vart røysta alternativt. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Framlegget frå utvalsleiaren fekk 5 røyster og vart vedteke mot 2 røyster. 

Følgjande røysta for:  Stian Lavik-KRF, Tormod Skurtveit-AP, Maya Greve-MDG, Øyvind 

Bratshaug-H, Liv Hopland van der Kooij-SP. 

Følgjande røysta mot: Mabel Johansen-H, Ynge Walaker-UAVH. 

 

ND- 031/21 uttale: 

I tråd med politisk styringsstruktur er det Utval for næringsutvikling og drift som tildeler midlar 

frå næringsfondet, og vil derfor vedta følgjande: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, og vedtar å 

bruka NOK 50 000,- frå næringsfondet til medlemskap i 2021, under føresetnad av at 

kommunestyret vedtar å søkja om medlemskap. 

 

Vidare ber utvalet formannskapet om å fremja følgjande innstilling til kommunestyret: 

“Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 

vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021. Kostnader for 2022 blir arbeidd inn i 

budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025.” 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming 

Framlegg frå A.Hetlebakke-KRF: 

I tråd med politisk styringsstruktur er det Utval for næringsutvikling og drift som tildeler midlar 

frå næringsfondet, og vil derfor vedta følgjande: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, og vedtar å 

bruka NOK 50 000,- frå næringsfondet til medlemskap i 2021, under føresetnad av at 

kommunestyret vedtar å søkja om medlemskap. 

 

Vidare ber utvalet formannskapet om å fremja følgjande innstilling til kommunestyret: 

“Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 

vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021.  

Rådmannen sitt framlegg med endring frå A.Hetlebakke vart vedteke med 8 røyster, mot 5 

(T.Larsen-H, T.Sletten-Hansen-uavh., M.Klementsen-uavh., N.M.Aaadland-H og M.Færø-uavh.) 

 

FO- 026/21 innstilling: 

Kommunestyret i Alver kommune vedtar å søke om medlemskap i Klimapartnar Vestland. 

Finansiering av partnarskapsavgift på kr 50.000 blir dekka av næringsfondet i 2021, i tråd med 

vedtak i Utval for næringsutvikling og drift 10.03.2021.  

Kostnader for 2022 blir arbeidd inn i budsjettet i samband med økonomiplanprosessen 2022 – 



2025. 

Kostnader knytt til miljøsertifisering av kommunen må vurderast i samband med 

økonomiplanprosessen 2022 – 2025. 

027/21: Samarbeidsavtale Invest in Bergen og Etablerersenteret 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune vedtar å inngå ny samarbeidsavtale 2021 - 2024 om medlemskap i Invest in 

Bergen og Etablerersenteret. Kostnad for medlemskap på kr 204.568 per år ligg inne i den 

økonomiske driftsramma i økonomiplanen 2021 – 2024. 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Handsaming: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 032/21 uttale: 

Alver kommune vedtar å inngå ny samarbeidsavtale 2021 - 2024 om medlemskap i Invest in 

Bergen og Etablerersenteret. Kostnad for medlemskap på kr 204.568 per år ligg inne i den 

økonomiske driftsramma i økonomiplanen 2021 – 2024. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 027/21 innstilling: 

Alver kommune vedtar å inngå ny samarbeidsavtale 2021 - 2024 om medlemskap i Invest in 

Bergen og Etablerersenteret. Kostnad for medlemskap på kr 204.568 per år ligg inne i den 

økonomiske driftsramma i økonomiplanen 2021 – 2024. 

028/21: Forskrift om slamtømming i Alver kommune 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

Med heimel i forureiningslova § 26, jf. § 30 vert det vedteke lokal forskrift om slamtømming i 

Alver kommune.  

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøsytes vedteke. 

 

FO- 028/21 innstilling: 

Med heimel i forureiningslova § 26, jf. § 30 vert det vedteke lokal forskrift om slamtømming i 

Alver kommune.  

029/21: Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall  

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall vert lagt ut på høyring slik den ligg føre. 
Høyringsfristen er 6 veker.  
 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 029/21 Vedtak: 

Forskrift om innsamling og handsaming av hushaldsavfall vert lagt ut på høyring slik den ligg 

føre. Høyringsfristen er 6 veker.  



 

030/21: Rullering av planstrategi 2020 - 2023 Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.03.2021: 

Handsaming: 
Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 010/21 uttale: 

Ingen merknader.  

 

Eldreråd 08.03.2021: 

Handsaming: 

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale i møtet: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegget sett fram i møtet. 

 

ER- 012/21 uttale: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til rådmannen sitt framlegg med følgjande merknad: 

Eldrerådet etterlyser synlegheit i planane for dei ulike nærsentra i Alver kommune. 

Områdeplan for nærområdet Lindås, som vart overført frå Lindås kommune til nye Alver, er 

ikkje synleg i den presenterte planen. 

 

Ungdomsråd 08.03.2021: 

Handsaming: 

Orientering i saka under felles orienteringsmøte for RMNF, UR og ER  

 

UR- 013/21 uttale: 

Tatt til orientering 

 

Samrøystes vedteke 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.03.2021: 

Handsaming: 

Hogne Haugsdal-kommunalsjef orienterte og svarte på spørsmål. 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

OKK- 011/21 uttale: 

     Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 09.03.2021: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale frå HO i sak om Planstrategi 

i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal vera eit eige punkt, ønskjer HO 



at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Framlegget frå utvalsleiaren vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall. 

Utvalsleiaren sitt framlegg fekk 7 røyster og vart vedteke. 

 

HO- 010/21 uttale: 

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i sak om Planstrategi i Alver kommune: 

Forslag til Planstrategi inneheld eit eige punkt om temaplanar der enkelt temaplanar er tatt 

med vidare. Dersom punkt 3. Temaplanar i Planstrategien skal ver eit eige punkt, ønskjer HO 

at plan for RUS-politisk plan vert tatt inn att i punkt 3. 

 

Utval for areal, plan og miljø 10.03.2021: 

Handsaming: 
Orientering i saka v/Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og analyse 

Framlegg frå Leif Taule-Sp: 

Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå Ingrid Fjeldsbø-H: 

1. Ny områdeplan Lindås 

2. Sambandet vest taes inn 

3. Ruspolitisk plan taes inn 

4. Landbruksplan taes inn 

5. Digitaliseringsplan taes inn 

6. Områdeplan Bøvågen 

Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

 

1. Ny områdeplan Lindås 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

2. Sambandet vest taes inn 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster (Heine Fyllingsnes-H, Leif Taule-Sp, Anne Grete Eide-

Ap, Kenneth Murberg-H, Ingrid Fjeldsbø-H, Malin Andvik-Krf) 

 

3.Ruspolitisk plan taes inn 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster, mot 1 røyst (Leif Taule-Sp) 

 

4.Landbruksplan taes inn 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

5. Digitaliseringsplan taes inn 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

6. Områdeplan Bøvågen 

Framlegget vart tatt vekk. 

 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

Sveinung Toft-V trekte seinare punkt A. i framlegget sitt. 

 A.Områdeplan for Midtmarka/Flatøy vert teke ut av planstrategidokumentet. 

Grunngjeving: 

1. Prioritere plankapasitet. Kommunen er i oppstarten med nye, overordna planar som skal 

samordna planane frå dei tre samanslåtte kommunane. Dette vert eit krevjande arbeid, som 

bør ha fullt fokus og som plankapasiteten heller bør prioriterast til. 

2. Alver kommune bør prioritere planar for å ta heile kommunen i bruk før nye planar sentralt. 

3. Logisk og effektiv planrekkjefølgje. Kommunen sine overordna areal- og samfunnsplan må 



på plass før ein kan jobba vidare ned denne planen. Ny kommuneplan sin arealdel for Alver 

er ikkje på plass før hausten 2023. 

4. Området i og ved Midtmarka er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller regionsenter i 

intensjonsavtalen for Alver kommune. Ein kystlandsby vil konkurrera med Knarvik og 

øydeleggja for utviklinga av eit konsentrert og miljøvenleg regionsenter. 

5. Fylkesutvalet i Vestland fylkeskommune har med stort fleirtal (12 røyster mot 5 frå Høgre og 

FrP) i møte den 30.04.2020 fremja motsegn mot planen. 

6. Alver kommune må ta vare på verdifulle natur og friluftsområde, og ikkje byggja dei ned. 

 

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta. 

Grunngjeving: 

Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært 

låg. 

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og 

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.                                                                                                                  

Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald. 

D.  Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022. 

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

Framlegget vart røysta over punkt for punkt: 

B. Planarbeidet for Sambandet Vest vert avslutta. 

Grunngjeving: 

Prosjektet vil kosta milliarder, øydeleggja flott kystlandskap, og samfunnsnytten vil vera svært 

låg. 

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (Jon Vidar Sakseide-Krf, Ståle Hopland-Uavh, Leif Taule-Sp, 

Sveinung Toft-V) 

 

C. Alver kommune startar opp arbeid med kommunedelplan for biologisk mangfald og 

nykartlegging av verdifull natur- og viltområder.                                                                                                                  

Grunngjeving, det er viktig å ta vare på biologisk mangfald. 

 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V) 

 

D.  Kommundelplan for klima og miljø må starta opp i 2022. 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Ståle Hopland-Uavh, Sveinung Toft-V, Leif Taule-Sp) 

 

 

E. Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg med tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 045/21 uttale: 

     Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 

kommune med slik endring:  

1.Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen. 

2.Ny områdeplan Lindås 

3.Sambandet vest taes inn 

4.Ruspolitisk plan taes inn 



5.Landbruksplan taes inn 

6.Digitaliseringsplan taes inn 

7.Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik må startast opp i 2022.                                                                                                                                                                                                                                                  

Grunngjeving:  Trafikktryggleik må drøftast i eigen plan og ikkje bakast inn i ein eigen plan for 

kommunale vegar. 

 

Utval for næringutvikling og drift 10.03.2021: 

Handsaming: 
Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgande tilleggsframlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale i sak Rullering av planstrategi 

Alver kommune 2020-2023: 

Utval for næringsutvikling og drift ynskjer at det blir lagt opp til ein eigen landbruksplan og ein 

eigen plan for digitalisering. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

Utvalsleiaren sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

ND- 030/21 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale: 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 - 2023 for Alver 

kommune. 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale i sak Rullering av planstrategi 

Alver kommune 2020-2023: 

Utval for næringsutvikling og drift ynskjer at det blir lagt opp til ein eigen landbruksplan og ein 

eigen plan for digitalisering. 

 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå L.Johnsen-MDG: 

·  Ein kommunedelplan for klima- og miljø må startast opp i 2022. 

 

Framlegget fekk 1 røyst og fall (L.Johnsen-MDG) 

 

·  Det blir starta opp arbeid med ein kommunedelplan om biologisk mangfald  og 

nykartlegging av verdifulle natur- og viltområder. 

·   

Framlegget fekk 1 røyst og fall (L.Johnsen-MDG) 

 

Framlegg frå SP, AP, KRF og H ved T.Larsen-H: 

Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen    

Ny områdeplan Lindås vert lagt inn 

Ruspolitisk plan tas inn 

Landbruksplan tas inn 

Digitaliseringsplan tas inn 

Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik tas inn, oppstart i 2022 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Sambandet Vest tas inn 

Framlegget vart vedteke med 9 røyster, mot 4 (M.Klementsen-uavh., L.johnsen-MDG, 

T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Færø-uavh.) 

 

Rådmannen sitt framlegg med  endringar vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 030/21 innstilling: 

Alver kommunestyre godkjenner framlegg til endringar i planstrategi 2020 -2023 for Alver 



kommune med følgjande endringar: 

Områdeplan for Bøvågen vert lagt inn i strategiplanen    

Ny områdeplan Lindås vert lagt inn 

Ruspolitisk plan tas inn 

Landbruksplan tas inn 

Digitaliseringsplan tas inn 

Eigen kommunedelplan for trafikktryggleik tas inn, oppstart i 2022 

Sambandet Vest tas inn 

 

031/21: Status på godkjenningsordninga Trafikksikker kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Saka vert teke til orientering. 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

Alver kommune søkjer om å verta trafikksikker kommune. 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh.og M.Færø-

uavh.)  

 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster. 

 

FO- 031/21 Vedtak: 

Saka er teke til orientering. 

032/21: DigiVestland – samarbeid om digitalisering i Vestland 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune delegerer til rådmannen å inngå avtale om regionalt 

digitaliseringssamarbeid, DigiVestland, slik det er lagt fram i saka. 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 032/21 innstilling: 

Alver kommune delegerer til rådmannen å inngå avtale om regionalt 

digitaliseringssamarbeid, DigiVestland, slik det er lagt fram i saka. 

033/21: Stillingsstopp 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret viser til vedtak i kommunestyret i sak 127/20 og avsluttar med dette 

stillingsstoppen. 

2. Kommunestyret ber rådmannen om å følje opp ledige stillingar som omtala i 

saksutgreiinga. 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

Stillingsstopp videreføres til en ser effekten i regnskapet første tertial. 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Færø-

uavh.) 

 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 10 røyster. 

 



FO- 033/21 innstilling: 

1. Kommunestyret viser til vedtak i kommunestyret i sak 127/20 og avsluttar med dette 

stillingsstoppen. 

2. Kommunestyret ber rådmannen om å følje opp ledige stillingar som omtala i 

saksutgreiinga. 

 

034/21: Melding/orientering til formannskapet 11.03.2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver formannskap 11.03.2021: 

Behandling: 

·  Overlevering av innspel frå medverknadsprosess samfunnsdelen ved rådgjevar Line 

Waage og kommunalsjef Hogne Haugsdal 

·  Interkommunal plan for sjøareal (sjå vedlagt notat med vedlegg) 

·  Reglement investeringsprosjekt ved rådmann Ørjan Raknes Forthun  

·  Investeringar ved eigedomssjef Line M.Valle 

·  Økonomi ved økonomisjef Janne Sund 

Framlegg frå S.Sekkingstad-SP: 

Formannskapet bed rådmannen setje igang tiltak for å motverke dei psykososiale 

verkanadane av koronapandemien for barn og unge. 

Ved behov for ekstra finansiering, bed formannskapet rådmannen kome tilbake til dette i 

1.tertialrapport. 

Formannskapet bed om at utval for oppvekst, kunnskap og kultur og formannskapet får ei 

orientering om saka i møta i april. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

·  Tenesteutvikling helsehuset utsatt til neste møte 

·  Referat styringsgruppa for Miljøløftet 15.01.2021 (ligg som vedlegg) 

·  Årsmelding Aufera (ligg som vedlegg) 

·  Overending av vedtak frå Austrheim kommune vedr.elevar frå Åsheim krins som går 

på skule i Austrheim kommune vart ettersendt.  

·       Prosess for kai 4 – u.off.jf.off.l.§ 23 4.ledd                                                    

J.Hellestvet-SP stilde spørsmål om habilitet, som styremedlem i Lindås Tomteselskap, i 

denne orienteringa. Formannskapet gjorde samrøystes vedtak om at J.Hellestveit er 

inhabil. Han deltok difor ikkje i orienteringa. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 034/21 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

Formannskapet bed rådmannen setje igang tiltak for å motverke dei psykososiale 

verkanadane av koronapandemien for barn og unge. 

Ved behov for ekstra finansiering, bed formannskapet rådmannen kome tilbake til dette i 

1.tertialrapport. 

Formannskapet bed om at utval for oppvekst, kunnskap og kultur og formannskapet får ei 

orientering om saka i møta i april. 

 

 



Reglement for investeringsprosjekt 
Formannskap 11. mars 2021



Prinsipp for styring av investeringsprosjekt

Leveranse i fase:    Byggjeprogram Forprosjekt Kontrahering

Prosjektvegvisaren

Konseptmandat Prosjektforslag Styringsdokument Sluttrapport



Risikokartlegging og -styring

• Målet med risikostyring er å identifisere, vurdere, handtere og følgje opp risiko knytt til 

planlegging og gjennomføringa av dei ulike prosjektfasane. 

• Kartlegging av risiko må vere gjennomført for å kunne finne riktige tiltak for å 

minimere risiko. 

• Kartlegginga skal vere ein del av avgjerdsgrunnlaget for prosjektet. 

• Kartlegginga skal vise ei samanstilling av risiko, sannsyn og konsekvens gjennom 

prosjektet.  

• Kartlegginga skal koplast til kalkylen for prosjektfasen. 

• Risikokartlegginga må gjerast så tidleg som mogeleg i planleggingsfasen og 

oppdaterast undervegs. 

Reglement for investeringsprosjekt



Økonomistyring - risiko

• Kostnadsestimat for dei ulike prosjektfasane skal ta høgde for kalkyleusikkerheit. 

• Utgangspunktet er sjablongreglane i dette dokumentet, men vert justert ved behov 

etter risikokartlegginga nemnt ovanfor. 

• Kalkylen vert oppdatert før oppstart av ny prosjektfase. 

• Berre kommunestyre kan godkjenne auke i kostnadsestimat. 

• Auke av kostnadsestimat vert gjort i eigne saker. 

• Oversikt over investeringsprosjekta vert justert i samband med vedtak av 

tertialrapportar og økonomiplan. Då vert det også justert for reduksjonar i 

kostnadsestimat.

Reglement for investeringsprosjekt



Bestilling frå formannskapet

Kommunestyrevedtak:

Godkjenning av prosjektrekneskap

1. Kommunestyret godkjenner at prosjektrekneskap med budsjett ved byggestart på 

over 20 mill. kr skal leggjast fram for godkjenning i det politiske organet som har 

godkjent budsjettet.

Vert lagt inn i reglementet. Sluttrapport inkl. prosjektrekneskap. Redusere grensa til 

15 mill. kroner. 

2. Kommunestyret godkjenner at prosjektrekneskap med budsjett ved byggestart på 

over 10 mill. kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10% samanlikna med 

budsjett ved byggestart, skal leggjast fram for godkjenning i det politiske organet 

som har godkjent prosjektet.

Vert ikkje lagt inn i reglementet. Grense ovanfor er redusert til 15 mill. kroner.

Reglement for investeringsprosjekt



Bestilling frå formannskapet

Kommunestyrevedtak:

Godkjenning av prosjektrekneskap

3. Kommunen sitt revisjonsselskap skal gjennom revisjonsmelding sjå til at 

prosjektrekneskapen gir eit rettvisande bilete av prosjektet, og at det er i samsvar 

med god kommunal rekneskapsskikk.

Vert ikkje lagt inn i reglementet. Dette er kjerneoppgåva til revisjonsselskapet.

4. Kontrollutvalet skal med bakgrunn i dette gi uttale til kommunestyret i saka.

Unødvendig punkt.

Forslag til nytt punkt:

Kommunestyret skal vurdere å bestille forvaltningsrevisjon av prosjekt med budsjett 

ved byggestart på over 15 mill. kr og der prosjektrekneskapen har negativt avvik 

på meir enn 10% samanlikna med vedtak av forprosjekt. 

Reglement for investeringsprosjekt



Samling for formannskapet 18.3

• Heilskapleg gjennomgang av reglementet.

• Fokus på roller og ansvar.

Reglement for investeringsprosjekt
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